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ÄRENDELISTA 
 
§47 Godkännande av dagordning 
§48 VA-taxa 2024 

§49 Beslut om finansieringsmodell för utökat verksamhetsområde Rastad, Åhult utmed 
Fängen och Sandsjön 

§50 Motion: Energieffektivisering - Miljösatsning -  Hållbar utveckling 
§51 Förvaltningsinformation 
§52 Yttrande på motion gällande gång- och cykelväg Bondstorp 
§53 Yttrande: Motion- Uppdatera kommunens GC-Plan 

§54 
Ansökan om statlig medfinansiering för regionala kollektivtrafikanläggningar samt 
åtgärder för förbättrad miljö och trafiksäkerhet på det kommunala vägnätet 2024 i 
Jönköpings län 

§55 Yttrande – Granskning av detaljplan på del av Gärahov 2:1, Östra Strand 
§56 Tekniska kontorets projektsammanställning 
§57 Övrigt 
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§47 
Godkännande av dagordning 
Beslut 
Arbetsutskottet godkänner dagordningen. 
 
 
Paragrafen är justerad 
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§48 

VA-taxa 2024 (TN 2023/073) 
Beslut 
Arbetsutskottet tar inte ställning till förslaget och ärendet återkommer istället till tekniska 
nämnden för beslut. 
 
 
Sammanfattning 

Tekniska kontoret har sett över och reviderat VA-taxan för år 2024. Taxan ska gälla från och 
med 2024-01-01. 
 
 VA-chef föredrar ärendet. 
 
Yrkanden 
Kenth Williamsson (S) föreslår arbetsutskottet att besluta att arbetsutskottet inte tar ställning 
till förslaget och att ärendet istället återkommer till tekniska nämnden för beslut. 
 
 
Expedieras till  
Tekniska nämnden 
Teknisk chef 
 VA-chef 
 

Beslutsunderlag 
• Tekniska kontorets tjänsteskrivelse 2023-05-23 
• Taxor och avgifter 2024 

 

Paragrafen är justerad 
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§49 

Beslut om finansieringsmodell för utökat verksamhetsområde 
Rastad, Åhult utmed Fängen och Sandsjön (TN 2023/073) 
Beslut 
Arbetsutskottet tar inte ställning till förslaget och ärendet återkommer istället till tekniska 
nämnden för beslut. 
 
 
Sammanfattning 

Alternativ 1 - Särtaxa 
Förslag om särtaxa med faktor på gällande VA-avgifter enligt antagen VA-taxa med 2,0 för 
verksamhetsområdet Rastad, Åhult utmed fängen och Sandsjön. Detta motsvarar en 
täckningsgrad på 96% baserat på uppskattade prisnivåer av VA-taxa 2026 (som ökas med 10 
% per år i tre år).  
 
Alternativ 2 - Befintlig VA-taxa.  
Förslag om att använda den befintliga VA-taxan i verksamhetsområdet Rastad, Åhult utmed 
Fängen och Sandsjön.  
Att använda befintlig VA-taxa kommer resultera i att täckningsgraden för 
anläggningsavgifterna endast är 48 % baserat på uppskattade prisnivåer av VA-taxa 2026 
(som ökas med 10 % per år i tre år). Resterande 52 % behöver täckas in via lån som kommer 
påverka brukningstaxan, motsvarande cirka 2,2 %, 680tkr i ökad kapitalkostnad årligen 
(baserat på budgetkalkyl) 
 
Bakgrund 
Länsstyrelsen skickade 2021-04-13 ett föreläggnade till Vaggeryds kommun, med stöd av 6 
och 51 §§ lagen (2006:412) om allmänna vattentjänster, att ordna allmän vatten- och 
avloppsanläggning för området Sandsjön-Fängen (Rastad-Åhult-Hokavägen).  
 
Ett verksamhetsområde för kommunalt vatten och avlopp innebär att Vaggeryds kommun ska 
se till att vatten och avlopp ordnas genom utbyggnad av en allmän VA-anläggning.  
Kommunfullmäktige i Vaggeryds kommun beslutade 2021-11-29 § 156 om ett nytt 
verksamhetsområde för kommunalt vatten och avlopp efter föreläggandet från länsstyrelsen. 
Av beslutet i kommunfullmäktige framgår det vilka fastigheter som kommer inkluderas i det 
kommunala verksamhetsområdet för vatten och avlopp. Fastigheterna som redovisas i beslutet 
kommer att behöva anslutas till det kommunala VA-nätet, vilket kommer att byggas ut av 
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tekniska kontoret under åren 2023-2025. 
Eftersom att VA-verksamheten i Vaggeryds kommun varken får gå med vinst eller förlust är 
denna taxefinanserad. För att täcka nerlagda kostnader för att ordna den allmäna VA-
anläggningen i området Sandsjön-Fängen tas en anläggningsavgift ut som en engångsavgift 
för respektive fastighet.  
Beloppet på anläggningsavgiften kan variera beroende på hur omvandlingsområdet ser ut. 
Men vanligtvis finanserias områden befintlig VA-taxa eller i särfall via en politisk antagen 
särtaxa för området.  
Området Rastad, Åhult utmed Fängen och Sandsjön har idag omkring 150 fastigheter som 
består av i huvudsak småhusbebyggelse för permanent och fritidsboende. Det finns mark i 
området som kan komma att utöka bebyggelsen ytterligare.  
Området Rastad, Åhult utmed Fängen och Sandsjön har en budgetkalkyl på 40 miljoner. 
Kalkylen ger att kostnaderna för beräknade tillkommande fastigheter är 100 % högre än 
kalkylerna för de normala utbyggnaderna i Vaggeryd. Utredningen visar att den ökade 
kostnaden beror på att området är mycket vidsträckt, tomterna är relativt stora, de ligger i 
närheten av sjöar som gör att terrängen är kuperad. 
 
Tekniska kontoret ser också att, inom den överskådliga framtiden (10 år) maximalt kan handla 
om ett 50-tal ytterligare fastigheter, som kan ha behov av allmän anläggning med dessa 
förhållanden. Dessa 50-tal fastigheter är inkluderade i beräkningarna för alternativ 1 och 2.  
 
Övriga utbyggnadsplaner som Vaggeryds kommun har ligger i områden som har tät 
bebyggelse, i eller i närheten av befintligt verksamhetsområde där markförhållanden primärt 
består av sand.  
Kriterier för särtaxa anses uppfyllda.  
D.v.s. beaktansvärd kostnadsskillnad som beror på särförhållanden som inte finns i 
kommunens övriga verksamhetsområden.  
Det finns däremot inget som hindrar Vaggeryds kommun att besluta om en lägre 
täckningsgrad, men då måste Vaggeryds kommun täcka den resterande kostnaden på annat 
sätt. Den del av kostnaden som inte täcks av anläggningsavgifter behöver finansieras på annat 
sätt, vanligtvis genom lån som i sin tur ger upphov till högre brukningsavgifter för hela VA-
kollektivet i form av kapitalkostnader. 
 
Information 
Anläggningsavgift 
Anläggningsavgiftens storlek ska bestämmas på beräkningsgrunder som innebär att en 
fastighetsägare inte behöver betala mer än vad som motsvarar fastighetens andel av kostnaden 
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för att ordna Va-anläggningen.  
Det maximala avgiftsuttaget ska motsvara genom¬snittliga kostnaden för utbyggnad av VA 
(ledningsnät och upprätta förbindelsepunkt) till en fastighet i kommunen, samt därutöver 
täcka direkta kostnader i samband med själva anslutningen (till exempel installation av 
vattenmätare och upprättande av abonnent¬register) 
Särtaxa 
Principen för avgiftssättning i anläggningstaxan bygger på en tolkning av 31 § 
Vattentjänstlagen om fördelning ”enligt vad som är skäligt och rättvist” mellan fastigheterna 
inom VA-kollektivet. Det finns också bestämmelser om att nyttoprincipen kan - och ska - 
frångås om kostnaden för viss eller vissa fastigheter på grund av särförhållande i beaktansvärd 
omfattning avviker från det normala. Detta kallas för särtaxa och tillämpas huvudsakligen för 
anläggningsavgifter. 
Det är kommunen som har bevisbördan för att den har rätt att påföra fastighet annan avgift än 
vad som gäller för övriga fastigheter inom verksamhetsområdet. Principen om särtaxa gäller 
både om kostnaden är väsentligt lägre eller väsentligt högre än genomsnittlig kostnad. Som 
vägledning kan gränsen för när särtaxa kan bli aktuellt i ett område anges till ca 30 % skillnad 
i kostnad för VA-utbyggnad jämfört med genomsnittet inom kommunen. Den gränsen är inte 
prövad i rättspraxis men vi vet att det ligger mellan 15 och 50 % vilket är prövat. 
Bedömning om det finns grund för särtaxa har i vägledande domslut utgått från vad 
anläggningstaxan har för grund. Detta gäller både vilka kostnader för investeringar som ska 
täckas av anläggningsavgiften och vilken täckningsgrad den har i det ”normala” fallet. Att det 
”normala” fallet också varierar måste godtas och bedömas. 
Det är viktigt att påpeka att samma principer för kostnadstäckning gäller vid särtaxa som 
normaltaxa där vi idag strävar efter att hålla 100 % kostandstäckning. 
Vidare måste man kunna påvisa att de ökade kostnaderna beror av särförhållanden som 
topografi etc. 
Att man vid tidigare utbyggnad inte tagit ut särtaxa är inte ett skäl att inte besluta om en ny 
när kriterierna är uppfyllda (HD 1993-12-06, DT 727 som gällde överklagande på BVa 29 
från 1989, BVa 4 från 2012). 
Täckningsgrad 
Den andel av kostnaderna för VA-utbyggnad som finansieras via anläggningsavgifter brukar 
benämnas ”täckningsgrad”. Enligt 32§ LAV ska den genomsnittliga täckningsgraden för 
anläggningsavgifterna i en VA-anläggning inte överstiga 100%. Det finns ingenting som 
hindrar en kommun att besluta om en lägre täckningsgrad, men då måste kommunen täcka 
den resterande kostnaden på annat sätt. Den del av kostnaden som inte täcks av 
anläggningsavgifter behöver finansieras på annat sätt, vanligtvis genom lån som i sin tur ger 
upphov till högre brukningsavgifter för hela VA-kollektivet. 
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Fördelen men en högre täckningsgrad är att finansieringen av VA-verksamheten blir stabilare. 
En ökad utbyggnad innebär inte på samma sätt att brukningsavgifterna måste höjas. En annan 
allt viktigare faktor att beakta är trycket på utbyggnad av kommunalt VA ökar. Samtidigt 
kommer kraven på enskilda avlopp att öka de kommande åren och många fastighetsägare 
kommer att få åtgärda dessa till hög kostnad. Om kostnaden anslutning till kommunalt VA är 
låg kan det uppstå ett stort tryck då många driver på för att ansluta sig. Det kan finnas skäl att 
undvika alltför låga anläggningsavgifter för att öka fastighetsägares vilja att själva lösa sin 
VA-försörjning i områden där detta är långsiktigt hållbart och det inte finns behov av en 
allmän VA-anläggning. 
 
Argument som framförs för en lägre täckningsgrad (och därmed lägre anläggningsavgifter) är 
att om det finns många lågt värderade fastigheter i kommunen som ska anslutas så kan det 
innebära en låg betalningsvilja och även kanske svårigheter att belåna fastigheterna. 
Kommuner med vikande befolkning är ofta måna om att hålla avgifter nere för att inte 
kostnaden att bosätta sig i kommunen ska bli för hög. Det är dock tveksamt om 
anläggningsavgifternas nivå skulle få någon större påverkan. 
 
Ser man på vilka kommuner som har hög respektive låg anläggningsavgift stämmer det med 
resonemanget ovan. Hög anläggningsavgift (hög täckningsgrad) återfinns framförallt i kraftigt 
växande kommuner med högt värderade fastigheter. Här är betalningsviljan stor och behovet 
av god täckningsgrad stor med tanke på att många fastigheter ansluts. Kommuner med låg 
avgift (låg täckningsgrad) utgörs framförallt av kommuner med lågt värderade fastigheter och 
liten eller negativ befolkningsökning. 
 
VA-chef föredrar ärendet. 
  
Yrkanden 
Kenth Williamsson (S) föreslår arbetsutskottet att besluta att arbetsutskottet inte tar ställning 
till förslaget och att ärendet istället återkommer till tekniska nämnden för beslut. 
 
  
Expedieras till  
Teknisk nämnd 
Teknisk chef 
 VA-chef 
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Beslutsunderlag 
• Tekniska kontorets tjänsteskrivelse 2023-05-23 

 

Paragrafen är justerad 
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§50 

Motion: Energieffektivisering - Miljösatsning -  Hållbar utveckling 
(TN 2023/049) 
Beslut 
Arbetsutskottet återremitterar ärendet till förvaltningen för att tydliggöra och 
komplettera yttrandet innan ärendet återkommer till tekniska nämnden för beslut. 
 
 
 
Sammanfattning 

Remitterat förslag gällande energibesparande åtgärder KS 2023/036 har inkommit till 
tekniska nämnden. Tekniska kontorets fastighetsenhet har redogjort i ärendet och meddelat att 
ett energieffektiviseringsarbete genomförs kontinuerligt i samband med driftåtgärder och vid 
reinvesteringar/planerat underhåll. Förvaltningen är positiv till att starta ett mer konkret 
arbete, gärna i samarbete med Vaggeryds Energi i valfri grad och omfattning. Men särskilt 
riktade medel bör tillskjutas för energibesparande åtgärder. Åtgärderna bör ha en kort 
återbetalningstid för att snabbt kunna påverka driftnettot. 
 
Tekniska kontoret föreslår arbetsutskottet att föreslå tekniska nämnden att föreslå avslag på 
motionens förslag till genomförandeplan men att nämnden ser positivt på motionens 
grundintentioner. 
 
Kommunstyrelsen har remitterat ett förslag som inkommit som motion gällande 
energieffektivisering inom kommunens fastighetsbestånd. Motionen pekar på en rad 
energibesparande åtgärder och/eller energieffektiviseringar som kan genomföras och även hur 
de kan genomföras. Åtgärderna ger positiv effekt både vad gäller ekonomi och klimat. 
 
 Fastighetsenheten genomför årligen åtgärder som sparar energi, det ingår om en naturlig del 
när man gör underhåll på  och utbyte av tekniska installationer. Det man kan konstatera är att 
det inte kommuniceras och blir tydliggjort i tillräcklig hög grad. Man rapporterar årligen 
energistatistik och även större åtgärder som gjorts under perioden. Man jobbar på bred front 
och det har varit framgångsrikt. Det man måste ta in i beräkningen är givet den utökning som 
görs i fastighetsbeståndet, vilket ger en högre total förbrukning. 
 
 Fastighetsenheten har en relativt god överblick över helheten men även specifikt över 
fjärrvärme som är den största gemensamma frågan med Vaggeryds Energi AB. Och här finns 
en rad kända förbättringsåtgärder som främst gäller byte och modernisering av 
fjärrvärmeväxlare och tillhörande vitala komponenter. Det handlar till det mesta om att 
prioritera reinvesteringsmedel för planerat underhåll och det är många saker som ska 
prioriteras före till exempel: - Läckande tak och fasader. -Ett byte av ett ventilationsaggregat 
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måste prioriteras före, det påverkar inomhusmiljön och ger samtidigt bättre 
energiprestanda. Vid byte av uttjänt belysning byts till energibesparande LED-ljuskällor både 
inom- och utomhus. Vi har avancerade styr- och reglersystem som övervakar och styr 
anläggningar. 
 
 Fastighetsenheten har efterfrågat information från Vaggeryds energi gällande det som man 
enligt motionen visat på men det har man ej fått ta del av ännu. 
 
 Motionen är i grunden bra och pekar på en stor möjlighet till förbättringar. Men för ett större 
och mer skyndsamt genomförande måste extra medel anslås och pekas ut att användas för 
energibesparande åtgärder. 
 
 Fastighetschef föredrar ärendet. 
 
Yrkanden 
Kenth Williamsson (S) föreslår arbetsutskottet att återremittera ärendet till förvaltningen för 
att tydliggöra och komplettera yttrandet innan ärendet återkommer till tekniska nämnden för 
beslut. 
 
 
Expedieras till  
Teknisk nämnd 
Teknisk chef 
 Fastighetschef 
 

Beslutsunderlag 
• Tekniska kontorets tjänsteskrivelse 2023-05-17 
• Kommunstyrelsens remiss 2023-02-20 till tekniska nämnden och Vaggeryds energi 
• Kristdemokraternas motion 2023-01-24 

 

Paragrafen är justerad 
 

12 (24)



 MÖTESPROTOKOLL 
  
   
 Mötesdatum 

Tekniska nämndens arbetsutskott 
(TNAU)  

 2023-05-30 

 
 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§51 

Förvaltningsinformation (TN 2023/001) 
Beslut 
Arbetsutskottet godkänner förvaltningsinformationen. 
 
 
Sammanfattning 

Pågående rekryteringar 
 Underhållsmedel fastighet 
 Vårdcentralen Skillingaryd 
 Skyddsrumsbesiktning 
 Medarbetarundersökning 2022 
 Information NTF teknisk nämnd 13 juni 
 Ljungberghsgatan, TN 2020/149 
 
 Teknisk chef och fastighetschef föredrar ärendet. 
 
Paragrafen är justerad 
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§52 

Yttrande på motion gällande gång- och cykelväg Bondstorp (TN 
2023/060) 
Beslut 
Tekniska nämndens arbetsutskott föreslår tekniska nämnden att godkänna yttrandet och ta det 
som sitt eget samt att överlämna yttrandet till kommunstyrelsen. 
 
 
Sammanfattning 

En motion daterad 2023-02-23 har lämnats av fullmäktigeledamöterna Thomas Axelsson 
(KD), Jörgen Johansson (C) och Lennart Karlsson (EMP). Följande förslag redovisas i 
motionen: 
• att Tekniska nämnden projekterar snarast sträckan, och genomför vid behov inlösen av mark 
i samarbete med markägaren. 
• att i samband med en uppdatering av plan påbörja budgetestimat och genomförande 2023 - 
2024 av en cykelväg i Bondstorp mellan länsväg 6541 och Ekstigen. 
• att en tidsplan för den uppdaterade cykelplanen utarbetas tillsammans med Trafikverket och 
andra parter där väghållaren inte är Vaggeryds kommun. 
 
Förslaget remitteras 2023-03-28 till tekniska nämnden för yttrande senast den 28 augusti 
2023. 
 
Förslag till yttrande: 
 
Tekniska nämnden föreslår kommunstyrelsen att avslå motionen med följande motivering: 
 
Gång- och cykelvägen på denna sträcka finns redan och är i grus. Den kan användas men 
kräver en standardökning i form av asfalt och belysning. I tekniska nämndens gång- och 
cykelvägsplan finns sträckan på 165 meter med under prioritet 1. 
 
Tekniska nämndens gång- och cykelvägsplan revideras årligen. Den senaste revideringen 
beslutades av tekniska nämnden 2022-11-22 § 189. Den aktuella sträckan behöver sättas i 
relation till andra gång- och cykelvägar i kommunen. Tekniska nämnden saknar i dagsläget 
budget för denna sträcka. Under 2023 ligger tekniska nämndens fokus på att genomföra 
följande åtgärder: 
 
- Passage vid Storgatan/Karlavägen i Vaggeryd 
- Passage på Sturegatan/Åkersvägen i Skillingaryd 
- Åtgärda trafiksäkerhetsproblem och bussangöring på väg 846 i samband med utökning av 
Båramo industriområde. 
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- Passage vid Östermo industriområde 
- Gång- och cykelväg på Stigamo 
- Gång- och cykelväg vid Slättens förskola i Vaggeryd 
 
Länsväg 651 är en statlig väg (Trafikverket) vilket också innebär att trafiksäkerhetsansvaret 
utifrån väghållaransvaret är statligt. Utmed statlig väg är det krav på vägplan som 
Trafikverket genomför på kommunens bekostnad innan en GC-väg kan byggas. Utifrån 
tidigare diskussioner med Trafikverket framkom det att myndigheten inte heller bedömer att 
sträckan är prioriterad jämfört med övriga regionala projekt. 
Att genomföra byggnation av cykelväg 2023-2024 är inte en realistisk tidplan utifrån detta. 
 
 Gatu- och parkchef föredrar ärendet. 
 
Yrkanden 
Kenth Williamsson (S) föreslår bifall till förvaltningens förslag. 
 
 
Expedieras till  
Teknisk nämnd 
Teknisk chef 
 

Beslutsunderlag 
• Tekniska kontorets tjänsteskrivelse 2023-04-17 
• Kommunstyrelsens remiss 2023-03-28 till tekniska nämnden 
• Centerpartiets, Kristdemokraternas och Empartiets motion 

 

Paragrafen är justerad 
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§53 

Yttrande: Motion- Uppdatera kommunens GC-Plan (TN 2023/061) 
Beslut 
Arbetsutskottet föreslår tekniska nämnden att godkänna yttrandet och ta det som sitt eget samt 
att överlämna yttrandet till kommunstyrelsen. 
 
 Reservationer 
Olof Sjöholm (C) reserverar sig mot beslutet. 
 
Sammanfattning 

En motion daterad 2023-02-23 har lämnats av fullmäktigeledamöterna Thomas Axelsson 
(KD), Jörgen Johansson (C) och Lennart Karlsson (ENP). Följande förslag redovisas i 
motionen: 
• att cykelplanen snarast får genomgå en uppdatering av hela kommunens behov av 
cykelvägar, inkluderandes typ av cykelväg och handlingsplan för genomförande. Prioritering, 
tid för genomförande och budgetestimat skall tas fram i plan. 
• att en tidplan för den uppdaterade cykelplanen utarbetas tillsammans med Trafikverket och 
andra parter där väghållaren inte är Vaggeryds kommun. 
 
Förslaget remitteras 2023-03-28 till tekniska nämnden för yttrande senast den 28 augusti 
2023. 
 
Förslag till tekniska nämndens yttrande: 
 
Tekniska nämnden föreslår kommunstyrelsen att avslå motionen med följande motivering: 
 
Tekniska nämndens gång- och cykelvägsplan revideras årligen. Den senaste revideringen 
beslutades av tekniska nämnden 2022-11-22 § 189.  
 
Tekniska nämndens arbetsutskott gav enligt protokoll 2023-02-07 § 4 tekniska kontoret i 
uppdrag att under hösten återkomma med en uppdaterad gång- och cykelvägsplan, inklusive 
en kostnadsbild.  
 
Trafikverkets prioriteringar när det kommer till gång- och cykelvägar hänger samman med 
den regionala gång- och cykelvägsplanen. Budget för denna tas inom det regionala 
samarbetet. 
 
 Gatu- och parkchef föredrar ärendet. 
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Yrkanden 
Kenth Williamsson (S) föreslår bifall till förvaltningens förslag. 
 
Olof Sjöholm (C) föreslår arbetsutskottet att besluta att föreslå tekniska nämnden att att 
föreslå kommunstyrelsen att motionen är besvarad. 
 
Propositionsordning 
Ordförande finner att det finns två förslag till beslut, förvaltningens förslag samt Olof 
Sjöholms (C) förslag och finner att arbetsutskottet bifaller förvaltningens förslag. 
 
 
Expedieras till  
Teknisk nämnd 
Teknisk chef 
 

Beslutsunderlag 
• Tekniska kontorets tjänsteskrivelse 2023-05-12 
• Kommunstyrelsens remiss 2023-03-28 till tekniska nämnden 
• Kristdemokraternas, Centerpartiets och Empartiets motion 

 

Paragrafen är justerad 
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§54 

Ansökan om statlig medfinansiering för regionala 
kollektivtrafikanläggningar samt åtgärder för förbättrad miljö och 
trafiksäkerhet på det kommunala vägnätet 2024 i Jönköpings län 
(TN 2023/072) 
Beslut 
Arbetsutskottet föreslår tekniska nämnden att uppdra till tekniska kontoret att ansöka om 
statlig medfinansiering för förbättrad miljö och trafiksäkerhet för passage på Jönköpingsvägen 
vid Hjortsjöskolan och gång- och cykelväg längs Linnarvägen i Vaggeryd. 
 
Arbetsutskottet föreslår tekniska nämnden att uppdra till tekniska kontoret att ansöka om 
statlig medfinansiering för regionala kollektivtrafikanläggningar för nya väderskydd samt 
förbättring av bussangöring på busshållplatserna vid Kinnarps i Skillingaryd. 
 
 
Sammanfattning 

Trafikverket erbjuder kommuner och kollektivtrafikmyndighet att söka statlig 
medfinansiering för investeringar i kollektivtrafikanläggningar samt åtgärder för förbättrad 
miljö och trafiksäkerhet på kommunalt vägnät år 2024. 
 
Statlig medfinansiering kan sökas årligen och beviljas med högst 50 %. Sökta åtgärder ska 
genomföras år 2024. 
 
Tidigare utförda mätningar på Jönköpingsvägen i Vaggeryd visar att bilar färdas i mycket 
höga hastigheter utanför Hjortsjöskolan där det idag råder en hastighetsbegränsning på 30 
km/tim. Samtidigt rör det sig många oskyddade trafikanter i området, framförallt elever till 
och från Hjortsjöskolan och Fenix. En säker passage på Jönköpingsvägen och gång- och 
cykelväg på Linnarvägen skulle bidra till att få ner bilarnas hastighet och öka 
trafiksäkerheten. 
 
 Gatu- och parkchef föredrar ärendet. 
 
Yrkanden 
Kenth Williamsson (S) föreslår bifall till förvaltningens förslag. 
 
 
Expedieras till  
Gatu- och parkchef 
Teknisk chef 
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Beslutsunderlag 
• Tekniska kontorets tjänsteskrivelse 2023-05-22 
• Statlig medfinansiering för 2024 Jönköpings län regional kollektivtrafik miljö och 

trafiksäkerhetsåtgärder 
 

Paragrafen är justerad 
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§55 

Yttrande – Granskning av detaljplan på del av Gärahov 2:1, Östra 
Strand (TN 2021/057) 
Beslut 
Arbetsutskottet föreslår tekniska nämnden att godkänna yttrandet och ta det som sitt eget samt 
att överlämna yttrandet till kommunledningskontoret. 
 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2020-10-20 att ge kommunledningskontoret i 
uppdrag att upprätta förslag till detaljplan för att möjliggöra bebyggelse på del av fastigheten 
Gärahov 2:1, Östra Strand. Kommunstyrelsen beslutade enligt protokoll 2021-04-07 § 83 att 
godkänna samrådshandlingarna och skicka ut detaljplanen för samråd. 
 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för nytt bebyggelseområde i ett skogslandskap med 
livsmiljöer som underlättar för en mer hållbar livsstil i Vaggeryd tätort inom del av 
fastigheten Gärahov 2:1 med flera. 
 
Detaljplanen ska pröva lämpligheten med skolverksamhet och bostadsända-mål som tar 
hänsyn till den skogliga karaktären inom planområdet. Planen möjliggör för angöring till 
tänkbara dispenspliktiga åtgärder inom strand-skyddat område för att förbättra friluftslivet vid 
Hjortsjön. Eventuella åtgärder inom strandskyddat område prövas utanför denna detaljplan. 
Detaljplanen handläggs med utgångspunkt från reglerna i plan- och bygglagen (PBL 2010:900 
5 kap) med utökat förfarande. 
 
Planförslaget är utställt för granskning under perioden 2023-04-25 t.o.m. 2023-05-31. 
 
  
Ärende 
Förslag till tekniska nämndens yttrande: 
Vaggeryds kommun är huvudman för allmän platsmark inom detaljplaneområdet. Det innebär 
att kommunen är ansvarig för utbyggnad, underhåll och skötsel av allmän platsmark och 
allmänna funktioner som planen inrymmer. Tekniska nämnden har det kommunala ansvaret 
för allmän platsmark utifrån nämndens reglemente. 
 
Tekniska nämnden avser begära investeringsmedel i ordinarie budgetprocess till hösten för ett 
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genomförande av allmän platsmark inom detaljplanen. Vaggeryds kommun kommer få ökade 
driftkostnader för allmän plats. I detaljplanen finns allmän plats för väg, gata, natur och park. 
Utifrån detaljplanens driftsåtaganden inom allmän platsmark kommer tekniska nämnden 
begära resursfördelningsmedel i ordinarie budgetprocess när utbyggnaden av allmän 
platsmark har genomförts. Medelstilldelning förutsätts för att nämndens driftsåttaganden ska 
utföras. Bland annat kräver den gröna kilen regelbunden skötsel för att upprätthålla önskade 
kvalitéer. 
 
Det kan förutsättas att gång- och cykelväg mellan Vaggeryds tätort och Byarum som går 
igenom detaljplaneområdet behöver en standardhöjning med belysning för att öka 
nyttjandegraden och förbättra trafiksäkerheten. Investeringsmedel för denna standardhöjande 
åtgärd begäras av tekniska nämnden i kommande budgetprocess. 
 
 
”Gator mellan kvarteren, benämnda återvändsgator, kan med fördel anläggas med 
gräsarmering för att tydligt visa på övergången mellan traditionell gata och entrén till den 
gröna kilen”. Erfarenhetsmässigt påverkar gräsarmering framkomlighet, tillgänglighet och 
funktion för gående och cyklister negativt i förhållande till traditionellt jämna ytskikt som 
normalt används i gatumiljön. Denna försämring behöver värderas utifrån mervärdet för att 
tydligt visa på övergången mellan traditionell gata och entrén till den gröna kilen. Enligt 
planbeskrivningen är det viktigt att säkerställa tillgänglighetsanpassningen. 
 
Detaljplanen saknar områden och funktioner för överskottsmassor för vegetationsjord. 
Normalt försöker man balansera befintlig materialhantering inom ett exploateringsområde 
men det uppstår alltid ett överskott av vegetationsjord där byggnader och infrastruktur byggs. 
Om detaljplanen ger förutsättningar för att omhänderta dessa massor konstruktivt inom 
planområdet underlättas exploateringen genom minskade transporter och kostnader. Det borde 
finnas en rutin för att möjliggöra förutsättningar för konstruktivt omhändertagande av 
vegetationsmassor inom ett planområde i enlighet med mål miljöprogrammet. 
 
Teknisk chef föredrar ärendet. 
  
Expedieras till  
Teknisk nämnd 
Teknisk chef 
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Beslutsunderlag 
• Tekniska kontorets tjänsteskrivelse 2023-05-23 
• Samrådsredogörelse - DP Gärahov 2.1, Östra strand 
• Kommunstyrelsens beslut 2023-04-05 § 90 - beslut att ställa ut planförslag för granskning 
• Missiv meddelande om granskning - Detaljplan för del av Gärahov 2.1 med flera, Östra strand 
• Planbeskrivning granskning - del av fastigheten Gärahov 2.1, Östra strand 
• Plankarta granskning - del av fastigheten Gärahov 2.1 med flera, Östra strand 

 

Paragrafen är justerad 
 

22 (24)



 MÖTESPROTOKOLL 
  
   
 Mötesdatum 

Tekniska nämndens arbetsutskott 
(TNAU)  

 2023-05-30 

 
 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§56 

Tekniska kontorets projektsammanställning (TN 2023/022) 
Beslut 
Arbetsutskottet godkänner redovisningen av projektsammanställningen. 
 
 
Sammanfattning 

Redovisning av tekniska nämndens projektsammanställning. 
 
 Teknisk chef föredrar ärendet. 
 
 
Expedieras till  
Teknisk chef 
 

Paragrafen är justerad 
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§57 

Övrigt (TN 2023/004) 
Beslut 
Arbetsutskottet uppdrar till tekniska kontoret att inventera antalet nedfallna träd i Lagan från 
Kvarnen till Hjortsjön i Vaggeryd samt att återkomma till arbetsutskottet. 
 
Arbetsutskottet uppdrar till förvaltningen att bära med sig frågan gällande ett eventuellt 
förbud mot användning av lustgas på offentlig plats till den kommungemensamma gruppen 
som hanterar revideringen av de lokala ordningsföreskrifterna. 
 
 
Sammanfattning 

Olof Sjöholm (C) lyfter frågan kring rensning av Lagan från de träd som ligger i vattnet från 
Kvarnen till Hjortsjön. 
Teknisk chef svarar att tekniska kontoret behöver titta på det och göra en inventering. 
 
Olof Sjöholm (C) lyfter frågan gällande belysningsentreprenaden och vill att förvaltningen tar 
kontakt med entreprenörer som har visat intresse men inte har lämnat anbud vid 
upphandlingen för att höra anledningen. 
 
Kenth Williamsson (S) lyfter frågan kring förbud mot användning av lustgas på offentlig plats 
i de lokala ordningsföreskrifterna. 
 
 
Expedieras till  
Gatu- och parkchef 
 Teknisk chef 
 

Paragrafen är justerad 
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